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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

1 
Ugedag: Mandag  Dato: 28.8.2023 Fra 19.00 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet 

Deltagere: Charlotte Fyhn Milland, Frederik Lynge Vognsen, Linda Askjær Madsen, Michelle Holm 

Lorentsen, Susanne Østbjerg Kargo, Søren Skøtt, Tanja Bønlykke Staun, Annemette Hansen, Gitte Poder, 

elevrepræsentanter og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere: 

Evt. fraværende: Søren Skøtt, Tanja Bønlykke Staun, elevrådsrepræsentanter 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

Dagsorden: 
 

Indgået post:  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt. 

2. Nyt fra formand/næstformand 

• Valg af formand og næstformand 

• Delegerede til landsmøde 

Til orientering 

 • Valg af formand og næstformand er udskudt til næste gang pga. fraværende 

bestyrelsesmedlemmer til dette møde. 

• Michelle deltager. Der er mulighed for at en mere fra bestyrelsen kan deltage. Der er 

tilmeldingsfrist den 30. september. 

3. Nyt fra elevrådet 

Til orientering 

 Der er endnu ikke valgt elevrådsrepræsentanter i alle klasser. Første elevrådsmøde afholdes 

snarest efter at alle klasser har valgt repræsentanter. Zahra er kontaktlærer for elevrådet. 

4.  Nyt fra skolen 

Til orientering 

 • Elevtalsopgørelse. Der forventes at være indskrevet 211 elever ved den årlige 

elevtalsopgørelse pr. 5. september. 

• Childrens General Assembly. 20. september får vi besøg af 40 gæster, som deltager i CGA. 

Fra Vorbasse Skole deltager én elev fra 6. klasse i topmødet. 

• Førstehjælpskurser. Der er lavet aftale med kursusudbyder, så alle medarbejdere kan 

deltage i førstehjælpskursus i dette skoleår.  

• Evakueringsøvelse gennemført den 28/8. Alt forløb planmæssigt. 

• Tre lærere fra mellemtrinnet er på kursus i Firenze i denne uge. 

5. Budget 2024 

Økonomiudvalgets budgetforslag til 1. behandlingen er offentliggjort og materialerne kan ses på 

kommunens hjemmeside på følgende link: Billund.dk/budget2024 

Budgetforslaget er i høring frem den 1. september og indgår herefter i de videre politiske 

forhandlinger.  

Til drøftelse og beslutning 

 Budgetforslaget er drøftet. Det er bestyrelsens holdning at forslaget om flere pædagogtimer i 

indskolingen ikke skal finansieres ved at hæve lærernes undervisningstimetal. Der er enighed om 

at det er vigtigt at der forsat er tilstrækkelig tid til skole-hjemsamarbejde, forberedelse, kollegialt 

samarbejde og vejledning. Mindre tid til dette vil være problematisk. 

Bestyrelsen lægger desuden vægt på at anvendelsen at personaleressourcerne er et anliggende for 

skolerne, så det sikres at timer til to-lærer ordning og holddannelse anvendes i de klasser, hvor 

der er størst behov.  

Billund.dk/budget2024
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Bestyrelsen mener videre at det er vigtigt at værne om personalets arbejdsvilkår, så stressrelateret 

sygdom undgås og rekruttering af velkvalificerede medarbejdere forsat er muligt. Lærertrivsel er 

afgørende for elevernes trivsel. 

Bestyrelsen afgiver høringssvar sammen med skolens med-udvalg. 

6.  Mobilpolitik 

Der er stor forskel på reglerne på landets skoler. Nogle har helt mobilfrie frikvarterer på alle 

årgange, mens andre giver de ældste elever mulighed for at bruge deres telefon – og nogle har slet 

ikke regler på området. På Vorbasse har vi regler for elevernes brug af mobiltelefon i alle tre 

afdelinger. På møde i maj var der i bestyrelsen enighed om, at der er behov for regulering af 

elevernes brug af mobiltelefoner i skoletiden.  

Emnet tages op mhp. på at forsætte drøftelsen om skolens mobilpolitik. Det sker med 

udgangspunkt i skolens nuværende regler og praksis. Punktet indledes med en orientering herom. 

Til orientering og drøftelse 

 Efter sommerferien er der på mellemtrinnet og i udskolingen strammet op ift. brug af 

mobiltelefoner i skoletiden. Mobiltelefoner afleveres om morgenen, så eleverne ikke fristes til at 

være online, når de ikke skal. Mobil kan bruges i undervisningen, når der et formål med det. 

Frikvarterer er mobilfri. Der tilbydes til gengæld nye aktiviteter i frikvarterer med henblik på at 

styrke fællesskaberne på skolen. Både i VFC og på skolen.  

Eleverne har taget godt imod de nye tiltag. 

I bestyrelsen er der tilfredshed med den måde elevernes brug af mobiltelefon nu reguleres og 

bestyrelsen glæder sig over at flere er aktive i pauserne.  

Det er bestyrelsens holdning, at der ikke er behov for en nedskrevet mobilpolitik på skolen.   

7.  Økonomirapport 

Gennemgang af økonomirapport. 

Bilag 1 Økonomirapport 

Til orientering og drøftelse 

 Økonomirapport gennemgået. Ingen bemærkninger. 

8. Forældremøder 

Der er tradition for at skolebestyrelsen er repræsenteret på forældremøderne. Et medlem fra 

bestyrelsen fortæller kort om skolebestyrelsens opgaver. Plan for deltagelse udarbejdes og der 

aftales indhold.  

Til orientering og drøftelse 

 Det er aftalt at Frederik repræsenterer bestyrelsen til forældremødet i indskolingen. Charlotte på 

mellemtrinnet og Søren i udskolingen. 

9. Ønske om større fleksibilitet i SFO 

Der er fra forældreside forespurgt om der er mulighed for større fleksibilitet ved benyttelse af 

SFO'en. Skolebestyrelsen har ikke kompetence til at beslutte ændringer vedrørende dette, men 

tager emnet mhp. at afklare perspektiver og muligheder.  

Til orientering og drøftelse 

 Punktet drøftet. Skolebestyrelsen har ikke kompetence til at beslutte ændringer vedrørende takster 

i SFO og det er besluttet, at der ikke gås videre med sagen. 

10. Forberedelse af møde med kontaktforældre 

Der er planlagt møde med kontaktforældre den 26. september. 

Skolebestyrelsen udarbejder program for aftenen.  

Til drøftelse og beslutning 

 Susanne og Frederik laver program og står for afvikling af mødet. 

Der er forslag om en aktivitet som eleverne skal prøve i deres næste projekt. Annemette sender 

forslag til arrangørerne. 

Forslag til indhold: 

- Information til kontaktforældre om kontaktforældrenes roller og opgaver. Hvad er formålet 

med kontaktforældreordning? 

- Erfaringsudveksling af gode ideer ift. trivselsfremme i en klasse 

- At være bindeled til klassens lærere. Hvad indebærer det? 

- Der holdes dialogmøde fra kl. 19.00 – 20.30. Fra 20.30 til 21.00 har kontaktforældre 

mulighed for at mødes og planlægge sammen klassevis. 
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11. Årsplan for skolebestyrelsens arbejde 

Bilag 2 Årsoversigt – møder 2023-2024 

Til orientering og drøftelse 

 - Principper er tilføjet. Herunder opfølgning på principper vedrørende meddelelsesbog. 

12. Evt. 

 - Orientering fra forælder om at en klasse har vundet en klasse i forbindelse med en 

konkurrence. TPJ følger op.  

 


